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§ 1 

Godkännande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes.   
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§ 2  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Jan Jönsson och vice ordföranden Alexandra Mattsson 

Åkerström utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden 

meddelade att justering sker tisdag den 27 augusti. 
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§ 3  

Förvaltningen informerar 

 

Förvaltningschef Lena Lundström Stoltz informerade om att 

sommaren i hela staden uppfattats som lugn. 

 

Förvaltningens enhet för hemlösa har besökts av statsministern 

Stefan Löfven tillsammans med socialborgarrådet Jan Jönsson. 

Syftet var att särskilt studera hur staden arbetar med hemlöshet 

bland äldre, varför även vård- och omsorgsboendet Gamlebo 

besöktes.  

 

Inom förvaltningen pågår just nu arbetet med tertialrapport 2 som 

ska redovisas för nämnden vid sammanträdet i september samt 

förberedelser inför arbetet med verksamhetsplan 2020.  

   

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

   

 Inget för dagen 
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§ 5  

Motion (Fi) om att införa en haverikommission gällande mäns 

våld mot kvinnor 

Svar till kommunstyrelsen KS2019/655 

Dnr 1.7.1-237/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

till kommunstyrelsen på motion från (Fi) om att införa en 

haverikommission gällande mäns våld mot kvinnor 

 

 

   

Ärendet 

Kommunstyrelsen har till socialnämnden för yttrande remitterat 

motion (2019/655) av Anna Rantala Bonnier och Sissela Nordling 

Blanco båda (Fi) om att införa en haverikommission gällande mäns 

våld mot kvinnor.  Motionärerna föreslår att staden inför en 

haverikommission gällande mäns våld mot kvinnor med uppdrag att 

förebygga, utreda och föreslå förbättringar för att stoppa mäns våld 

mot kvinnor.  Förvaltningen delar motionärernas syn på att det är en 

angelägen fråga och en viktig målgrupp att arbeta med. Det finns 

idag ett antaget program i Stockholms stad mot våld i nära 

relationer och hedersrelaterat våld och förtryck. Programmets mål 

innefattar att förebygga, upptäcka, utreda och åtgärda våld i nära 

relationer och hedersrelaterat våld och förtryck och förvaltningen 

anser att det är viktigt att fortsätta utveckla det arbete som redan 

pågår i Stockholms stad. Genom de befintliga insatserna anser 

förvaltningen att behoven som beskrivs i motionen kan tillgodoses. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 augusti 2019. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

  

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Jan-Ole Jörgensen m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Michaela Hollis (KD) yrkade 

bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 
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Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) yrkade bifall till 

eget förslag till beslut. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten  

Jackie Nylander båda (V), ledamoten Karin Gustafsson, 

tjänstgörande ersättarna Mohamed Nuur Bashir Abdi,  

Lena Josefsson alla (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

det egna förslaget; 

”Socialnämnden föreslås 

- att avslå förvaltningens förslag till beslut 

- att bifalla motionen 

- att därutöver anföra följande 

Under 2018 konstaterades 26 fall av dödligt våld där offer och 

förövare hade en parrelation vid tidpunkten för brottet eller tidigare. 

22 av dessa var kvinnor. Jämfört med 2017 är det 15 fler fall av 

dödligt våld i en parrelation, och även en större andel av det dödliga 

våldet totalt.  

 

Kvinnor som dödas av en man de har eller har haft en relation till 

har ofta sökt samhällets hjälp på ett eller annat sätt. Även i 

Stockholms stad har kvinnor mördats trots att de beviljats hjälp av 

socialtjänst eller berättat för polis vad de blivit utsatta för. 

 

Liksom förvaltningen är vi av uppfattningen att mycket görs i 

staden för att förebygga och förhindra våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck. Under föregående mandatperiod 

lade det rödgrönrosa styret stort fokus vid att ta fram det 

stadsövergripande programmet mot våld i nära relation och 

hedersrelaterat våld och förtryck, lägga mer resurser på utbildning 

av socialtjänst och skolpersonal samt arbeta uppsökande och 

våldsförebyggande. Vi ser positivt på att stor del av det arbete som 

vi påbörjat nu fortgår i staden. Det är däremot oroande hur det 

grönblå styret skurit ned det uppsökande arbetet riktat mot kvinnor 

och genom planerade ombildningar gjort det svårare för våldsutsatta 

kvinnor, utan stora ekonomiska resurser, att få en bostad. 

 

Vi anser att staden skyndsamt behöver inrätta en haverikommission 

mot mäns våld mot kvinnor. För trots ökade resurser och kunskap 

mördas fortfarande kvinnor av män de har eller har haft en relation 

med. En haverikommission kan se över och utreda var det brister, 

hur samarbetet mellan olika samhällsinstanser sett ut i de fall där 

våldet fått dödligt utfall och vilka ytterligare åtgärder som krävs. 

Detta kan leda till viktig ny kunskap som förhoppningsvis kan 

förhindra fler fall av dödligt våld.” 
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Reservation 

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1. Att föreslå kommunstyrelsen att bifalla motionen av 

Feministiskt initiativ 

2. Därutöver vill vi anföra följande: 

Sverigedemokraterna delar motionärernas oro i denna fråga och vi 

ser mycket allvarligt på att mäns mord på kvinnor ökar. De insatser 

som förvaltningen beskriver i sitt tjänsteutlåtande har bevisligen 

inte varit tillräckliga och det är uppenbart att Stockholms stad 

behöver ta ett större ansvar i denna fråga. Vår uppfattning är att en 

kommunal haverikommission vore ett gynnsamt verktyg för att se 

var i samhällsinsatserna det brister.  

Sverigedemokraterna föreslår mot bakgrund av detta att 

Feministiskt initiativs motion ska bifallas.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (V),(S). 
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§ 6  

En konsultationsordning i frågor som rör det samiska folket  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 2019/1131 

Dnr 1.7.1- 369/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på remiss från kommunstyrelsen avseende utkast till lagrådsremiss 

– En konsultationsordning i frågor som rör det samiska folket. 

 

 

Ärendet 

 Kulturdepartementet har i samverkan med berörda parter arbetat 

fram ett förslag till lagrådsremiss rörande en konsultationsordning i 

frågor som rör det samiska folket. Konsultationsordningen ska ge 

samiska företrädare en förbättrad rätt till delaktighet i 

beslutsprocesser. Samerna är ett urfolk vilket ställer särskilda krav 

enligt folkrätten på att samerna har rätt att delta i beslutsprocesser. 

Befintlig lagstiftning anses inte tillräcklig för att tillgodose de krav 

på inflytande som finns inom urfolksrätten. Sverige har fått 

återkommande kritik från internationella granskningsorgan för 

brister när det gäller att tillgodose samernas möjligheter att påverka 

beslut som rör dem. Förvaltningen ställer sig därmed bakom 

förslaget om att införa en ny lag om konsultation i frågor som rör 

det samiska folket och föreslår att socialnämnden hänvisar till detta 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 16 juli 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) 

”Vi välkomnar att en lag för konsultationsordning med det samiska 

folket tas fram. Att samerna har inflytande i beslutsprocesser är en 

viktig förutsättning för efterlevnaden av urfolks rättigheter. Som 

socialförvaltningen påpekar har Sverige upprepade gånger fått kritik 

från internationella granskningsorgan för brister när det gäller att 

tillgodose samers möjligheter att påverka beslut som rör dem. Att 

införa konsultationsskyldighet vore därför ett steg i rätt riktning. 

Utkastet till lagrådsremiss lämnar dock mycket att önska när det 

kommer till konsultationsordningens utformning.  
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I den tidigare remissrundan framkom många viktiga invändningar 

mot utformningen av lagen. Bland annat instämmer vi i kritiken 

från Sametinget, Amnesty, Diskrimineringsombudsmannen med 

flera i frågan om initiativrätt. I det liggande förslaget har inte samer 

rätt att initiera en konsultation, något som befäster en befintlig 

maktobalans där svenska myndigheter ges tolkningsföreträde i vad 

som är en fråga av betydelse för det samiska folket.   

 

En annan brist som lyfts fram är att utredningen inte tagit avstamp i 

den folkrättsliga principen om fritt informerat förhandssamtycke 

(Free Prior and Informed Consent, FPIC-principen). Principen 

bygger på urfolkens självbestämmanderätt och förpliktigar stater att 

säkerställa urfolken ett reellt och effektivt inflytande i frågor som 

berör dem.  Den är en etablerad och central del av urfolksrätten. 

Människorättsorganisationer som Amnesty och Civil Rights 

Defenders menar därför att lagförslaget är otillräckligt och strider 

mot internationell urfolksrätt.  

 

En tredje invändning från bland annat Naturskyddsföreningen är att 

undersökningsarbeten enligt minerallagen inte skulle omfattas av 

konsultationsskyldigheten. Undersökningarna kan vara i upp till 15 

år och prospekteringar avse omfattande områden, innebära 

provborrningar och vägdragning som kan leda till störningar i 

rennäringen. Om dessa sedan leder till etablering av 

gruvverksamhet kan det medföra betydande konsekvenser för 

berörda samebyar och andra samiska grupper. Det går med andra 

ord stick i stäv med syftet med konsultationer, att de ska ske i ett så 

tidigt skede som möjligt. 

 

Som huvudstad och numera samiskt förvaltningsområde anser vi att 

Stockholm ska stå upp för samers rättigheter och vara pådrivande 

gentemot regeringen i frågor om urfolksrätt. Staden bör därför vara 

uppmärksam på ovanstående och andra brister som lyfts i 

lagförslaget som försvårar efterlevnaden av de mänskliga 

rättigheterna och internationell urfolksrätt.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V) 
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§ 7 

Strategi för samisk hälsa 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 2019/989 

Dnr 1.7.1-332/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på remiss från kommunstyrelsen avseende Strategi för samisk hälsa 

en hälso- och sjukvård som bidrar till en god och jämlik hälsa för 

samer 2020-2030 

 

 

Ärendet 

Kunskapsnätverket för samisk hälsa erbjuder bland andra samiska 

förvaltningskommuner att yttra sig över det förslag till strategi för 

samisk hälsa som Kunskapsnätverket arbetat fram. Strategin 

innehåller fem punkter som behöver utvecklas för att förbättra 

samers hälsa: Utbilda - höja kompetensen bland anställda inom 

hälso- och sjukvården, Utveckla - nya arbetssätt och metoder för en 

språk- och kulturanpassad hälso- och sjukvård, Synliggöra - 

samiska språk och samisk kultur är närvarande och synliga i hälso- 

och sjukvården, Bredda kunskapen - samisk hälsoforskning och 

kunskapsutveckling för en jämlik hälsa främjas, Realisera - verka 

för ett nationellt centrum för samisk hälsa. Förvaltningen ställer sig 

positiv till strategin för samisk hälsa och vill framhålla vikten av att 

följa upp och revidera strategin så att dess vision förverkligas för 

den samiska befolkningen och att strategin följs av de verksamheter 

som berörs av den. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner f 

tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 juni 2019 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 8 

Fördelning av kostnadsansvar för hjälpmedel mellan Region 

Stockholm och kommunerna i Stockholms län 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/765 

Dnr 1.7.1.-287/2019 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på remiss från kommunstyrelsen avseende 

Hjälpmedelsöverenskommelse Stockholms län – Fördelning av 

kostnadsansvar för hjälpmedel mellan Region Stockholm och 

kommunerna i Stockholms län. 

 

Ärendet  

Storsthlms styrelse rekommenderar kommuner i länet att anta en ny 

Hjälpmedelsöverenskommelse om fördelning av kostnadsansvar för 

hjälpmedel mellan Region Stockholm och kommunerna i 

Stockholms län. Förvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till det 

nya förslaget men anser att det finns områden som behöver belysas 

ytterligare. Förvaltningen önskar bland annat att det görs en vidare 

utredning gällande definitionen av Hälso- och sjukvårdsansvaret 

mellan de olika huvudmännen som också kopplas samman med 

kostnadsansvaret för hjälpmedel, förbrukningsartiklar samt 

produkter för vård och omvårdnad. Förvaltningen föreslår att 

socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på till kommunstyrelsen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 augusti 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 9 

Övergripande samverkansöverenskommelse mellan 

Stockholms stad och polisregion Stockholm 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/656 

Dnr 1.7.1-266/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

till kommunstyrelsen på remissen om Övergripande 

samverkansöverenskommelse mellan Stockholms stad och 

Polisregion Stockholm. 

 

 

 

Ärendet 

Stadsledningskontoret har tillsammans med Polisregion Stockholm 

tagit fram en övergripande samverkansöverenskommelse mellan 

Stockholms stad och Polisregion Stockholm. Syftet med 

samverkansöverenskommelsen är att på ledningsnivå skapa 

förutsättningar för att stärka det gemensamma brottsförebyggande 

och trygghetsskapande arbetet. Arbetet utgår från berörda parters 

ansvarsområde, organisation och gällande lagstiftning. 

Överenskommelsen har remitterats till socialnämnden m.fl.  

Förvaltningen är positiv till och välkomnar en stadsövergripande 

samverkansöverenskommelse mellan staden och polisen.   

Förvaltningen bedömer att överenskommelsen är bra, kortfattad och 

tydlig. Socialförvaltningen önskar dock några förtydliganden och 

vissa tillägg Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 augusti 2019.  

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) 

Mariana Moreira Duarte (MP) Banar Sabet (C) 

Michaela Hollis (KD) 

”Samverkansavtalet mellan Polisregionen och kommunen kom i 

och med omorganiseringen av hela Polismyndigheten. 2015 var det 

första avtalet påskrivet. Samverkansavtalet är ett viktigt dokument 

som ska förtydliga förväntningarna som Polismyndigheten och 

kommunen har på varandra. Det är ett väldigt bra verktyg för 
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samarbete och verkställande för att uppnå ett av våra viktigaste mål, 

en trygg, trivsam och säker stad för varje stockholmare. 

Det föreliggande förslaget är det andra avtalet som kommunen 

avser att teckna med Polisregionen, och visar på en bra utveckling, 

med tydliga mål och beskrivningar för samverkansformer.  

För att samverkan ska kunna fungera så bra som möjligt och verka 

trygghetsskapande är en förutsättning att samtliga nämnder och 

bolag ska kunna ta sitt ansvar. Trygghet och säkerhet är en högt 

prioriterad fråga i den grönblå majoriteten och därför är det av 

särskild vikt att samarbetet mellan Stockholms stad och 

Polisregionen alltid sker med politisk förankring och insyn. Det är 

särskilt viktigt att den föreslagna styrgruppen, som består av 

tjänstemän, upprätthåller kontinuerlig dialog med tillbörliga 

politiska instanser och regelbundet återrapporterar om dess arbete, 

samt i god tid stämmer av beslut av större betydelse med politiken. 

För att ytterligare poängtera vikten av politisk förankring anser vi 

därför att de föreslagna samarbetsformerna tydliggörs med 

formuleringar avseende delegationernas avgränsning för respektive 

grupp, samt hur återkoppling till de nämnder som representeras ska 

se ut.” 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V). 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl.(S) 

”Stockholm stad och Polisregion Stockholm har gemensamt tagit 

fram en övergripande samverkansöverenskommelse som syftar till 

att Stockholm ska vara en säker och trygg stad och att brottligheten 

ska minska. Prioriteringen är att öka säkerhet på de platser där 

brottsligheten är hög idag. Överenskommelsen innehåller många bra 

välbehövliga insatser för att öka samverkan för att skapa en trygg 

stad och såväl minska som att lösa brott av olika slag. Vi anser dock 

att samverkan mellan Stockholm stad och polisen också behövs 

komma till eller behöver utvecklas inom andra områden.  

Under rubriken prioriterade samverkansområden nämns Särskilt 

utsatta och sårbara brottsoffer. Under rubriken nämns unga 

brottsoffer men inte barn trots att de flesta orosanmälningar om barn 

som far illa handlar om våld mot barn och att barn i synnerhet borde 

ses som särskilt utsatta. Även de som är offer för våld i nära 

relationer och offer för människohandel är grupper som är särskilt 

utsatta och samverkan behöver öka. I arbetet med att minska våldet 

mot kvinnor är det av yttersta vikt att både stad och Polis samverkar 

för att nå fler våldsutövare, både för att stoppa våldet och för att 

lagföra fler.  
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Vi saknar också en ambition att öka samverkan mellan staden och 

polisen i frågor om våld i nära relationer eller prostitution, brott som 

främst drabbar kvinnor och barn. Det nämns att det finns pågående 

samverkan mot människohandel men vi ser ett behov av ökad 

samverkan för att kunna minska förekomsten av och hjälpa 

människor ur alla typer av människohandel. Vi saknar också en 

analys av kvinnors upplevelser av otrygghet i det offentliga rummet 

och önskar se ökat fokus på just otrygghet ur ett 

jämställdshetsperspektiv.  

 

Det är positivt att samverkansöverenskommelsen värderar det 

lokala arbetet som sker i stadens i stadsdelsområden högt. Vi vill 

betona vikten av stadsdelsnämndernas roll i det lokala arbetet och 

det viktiga förebyggande arbete som dess verksamheter genomför. 

För att kunna samordna, samverka och arbeta effektivt krävs dock 

avsatta resurser. Den borgerliga majoriteten har valt att satsa på 

ordningsvakter och kameraövervakning och genomför istället 

nedskärningar som drabbar satsningar på fritidsverksamheter, 

medborgarvärdar och förebyggande arbete mot barn och unga hårt. 

Förra mandatperioden satsades stora resurser för att återupprätta det 

förebyggande arbetet som till stor del finansierades av den sociala 

investeringsfonden, många projektmedel tar nu slut och det behövs 

finansiering inför kommande år om satsningarna ska kunna vara 

kvar. Idag är det oklart hur mycket som återstår av fonden som förra 

majoriteten startade. Även socialtjänsten får mindre medel inte 

minst socialförvaltningen som centralt har hand om jour och 

uppsökande verksamhet på många av de platser som pekas ut som 

öppen drogscen och liknande, detta samtidigt som 

samverkansöverenskommelsen tydligt pekar ut just socialtjänsten 

som en av de viktigaste aktörerna.”  

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (S), (V). 
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§ 10 

KLIVA:s delbetänkande På väg – mot stärkt kvalitet och 

likvärdighet inom komvux för elever med svenska som 

andraspråk (U2019/02278/GV) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/1135  

Dnr 1.7.1-389/2019  

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

till kommunstyrelsen på remiss avseende KLIVA:s delbetänkande 

PÅ väg – mot stärkt kvalitet och likvärdighet inom Komvux för 

elever med svenska som andraspråk 

 

 

Ärendet  

I KLIVA:s delbetänkande På väg - mot stärkt kvalitet och 

likvärdighet inom komvux för elever med svenska som andraspråk 

(U2019/02278/GV) redovisas uppdraget att utreda hur utbildning 

kan erbjudas för nyanlända som omfattas av utbildningsplikt. 

Utredningen föreslår att det befintliga regelverket för 

vuxenutbildningen ska fortsätta gälla då det är utformat på ett 

sådant sätt att det ger förutsättningar för en individanpassad 

vuxenutbildning av god kvalitet. De förslag som utredningen 

presenterar är därmed främst inriktade på att få befintliga reformer 

att fungera på avsett sätt. I utredningen föreslås bland annat 

sammanhållen utbildning för vissa nyanlända vuxna och 

informationsöverföring från Arbetsförmedlingen till kommunen om 

de som anvisas med anledning av utbildningsplikt. 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslagen som lämnas i 

delbetänkandet och föreslår att nämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 juli 2019.    

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag 

 

Särskilt uttalande 

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) 

”Trots stora satsningar på SFI klarar endast 9 procent av alla 

outbildade invandrare SFI. Bland högutbildade invandrare klarar 

endast 44 procent samtliga SFI-kurser, enligt statistik från SCB. Det 

är uppenbart att det finns stora brister inom- och kring 

utbildningsprogrammen för invandrare. Sverigedemokraternas 
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lösning är inte att kasta mer pengar på problemet utan att granska 

bristerna från grunden.” 
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§ 11  

Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg beträffande 

Rågsveds HVB  

Dnr 1.6.1-180/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som yttrande till IVO. 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 

Ärendet 

 Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har genomfört en 

inspektion vid Rågsveds HVB 2019-05-02. IVO ger nu 

socialnämnden möjlighet att inkomma med synpunkter på det 

underlag som IVO inhämtat samt begär komplettering i två frågor.  

• På vilket sätt de yngre barnens behov tillgodoses med hänsyn 

till att vården bedrivs i lägenheter med självhushåll. 

• Socialnämndens syn på IVO:s iakttagelser i fråga om 

lämplighetsbedömningarna. 

I ärendet redovisas hur de yngre barnens/ungdomarnas behov 

särskilt uppmärksammas i verksamheten. Förvaltningen bedömer att 

med personalens kompetens och erfarenhet i kombination med ett 

adekvat arbets- och förhållningssätt samt en hög personaltäthet, 

tillgodoses de yngre barnen/ungdomarnas behov på ett bra och 

fullgott sätt. De redovisade förändringar som kommer att göras av 

lämplighetsbedömningarna innebär att IVO:s iakttagelser har tagits 

i beaktande. Förvaltningen föreslår socialnämnden att detta 

tjänsteutlåtande lämnas som yttrande till Inspektionen för vård och 

omsorg. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 juli 2019. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) 

”Vi vet att HVB är mycket kostsamt. Då övriga partier i Stockholm 

hindrat Sverigedemokraterna från att ta plats i stadens sociala 

delegationer har vi dock ingen insyn i dessa kostsamma placeringar. 
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Vi vill anföra att vi anser det anmärkningsvärt att Stockholms stad 

placerar ensamkommande vuxna mellan 18 och 20 år i denna 

extremt dyra boendeform. ” 
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§ 12 

Månadsrapport för juli 2019 

Dnr 1.3.1-290/2018 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner rapporten 

2. Socialnämnden delegerar till förvaltningschefen att hantera 

de medel inom Uppdrag Psykisk hälsa som Stockholms stad 

erhållit. 

 

 

 

Ärendet 

Prognosen baseras på utfallet per 31 juli samt utifrån dialog med 

samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  

Nämnden redovisar totalt en prognos som är i balans med budget.   

Socialförvaltningen föreslår socialnämnden ge förvaltningschefen 

delegation att hantera de medel inom Uppdrag Psykisk hälsa som 

Stockholms stad erhållit.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 12 augusti 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Objekt- och anhöriganställningar inom ledsagar- och 

avlösarservice 

En modell för att begränsa möjligheterna till att ha anhöriga 

som anställda 

Dnr 3.1.1-192/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner modell för att begränsa 

möjligheterna till att ha anhöriga som anställda inom 

ledsagar- och avlösarservice. 

2. Socialnämnden överlämnar förslaget till kommunstyrelsen 

för beslut i kommunfullmäktige 

 

 

Ärendet  
Socialnämnden gav 2018 förvaltningen i uppdrag att i samarbete 

med stadsdelsförvaltningarna ta fram en modell för att begränsa 

möjligheterna till att ha anhörig- och objektanställningar, speciellt 

anhöriga som anställda, inom ledsagarservice och ledsagning samt 

avlösarservice och avlösning. Modellen syftar till att kvalitetssäkra 

insatserna ledsagning och avlösning och förutsättningar för att 

insatserna utförs på ett rättssäkert sätt. Brukarperspektivet beaktas 

genom att den enskildes synpunkter tydligare kan fångas upp och 

krav på kompetens i utförandet säkerställer att syftet med insatsen 

uppnås. Förvaltningen föreslår införande av en modell där 

anställning av anhörig endast ska godkännas om synnerliga skäl 

föreligger. Synnerliga skäl föreligger om den enskildes behov 

svårligen kan tillgodoses på annat sätt än genom anhöriganställning 

på grund av exempelvis: 

• att det krävs ingående kunskaper för att säkerställa att stödet 

ska kunna ges tryggt och säkert,  

• att en medicinsk utredning visar på att brukaren har 

svårigheter med att ta in nya personal. 

Förvaltningen föreslår inga begränsningar gällande 

objektanställningar, det vill säga vid de situationer då den 

objektanställde inte är anhörig. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner förvaltningens förslag till modell. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 augusti 2019. 
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Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP), Banar Sabet (C), Michaela 

Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl.(S) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 

 

Reservation  

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten  

Jackie Nylander båda (V), ledamoten Karin Gustafsson, 

tjänstgörande ersättarna Mohamed Nuur Bashir Abdi, Lena 

Josefsson alla (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för det 

egna förslaget; 

”Vi föreslår att socialnämnden beslutar följande:  

- Förvaltningens förslag till beslut godkänns med följande 

tillägg  

- Att modellen för att begränsa anhöriganställningar även 

införs inom ledsagning och avlösning för 

objektsanställningar 

Den rödgrönrosa majoriteten gav förvaltningen i uppdrag att utreda 

frågan om anhörig- och objektsanställningar inom avlösning och 

ledsagning förra mandatperioden vilket gjordes. Utredningen visade 

att det finns flera nackdelar med dessa typer av anställningar såsom 

försvårad insyn och uppföljning samt den beroendeställning som 

brukaren kan ha gentemot en anhörig som vårdare. Anhörig- och 

objektsanställningar visade sig finnas framförallt hos privata 

utförare men även hos stadsdelarna och då framförallt i ytterstaden 

Hässelby-Vällingby, Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista.  

 

Modellen som nu är framtagen för att begränsa anhöriganställningar 

är rätt väg att gå. Dels för brukarens möjlighet till ett självständigt 

liv och för att bryta isolering samt för personalen inom LSS vars 

yrke behöver uppgraderas och statusen höjas genom att samma krav 

ställs på alla som anställs. Det kommer dock finnas möjlighet 

framöver att frångå regeln vid särskilda fall vilket beslutas av 

enhetschef på beställarenhet.  

 

Dock föreslås inga begränsningar gällande objektsanställningar 

förutom om den anställde är anhörig. En del problem med 

objektsanställningar kvarstår oavsett om den anställde inte är 
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anhörig d.v.s. bristen på insyn, svårigheter vid uppföljning och att 

den anställde inte har kollegor eller samma möjlighet till 

arbetsledning. Vi vill därför att en begränsning även infördes 

generellt för objektsanställningar på liknande sätt som 

anhöriganställningar.”  

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (V),(S). 
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§ 14 

Fördelning av statsbidrag för att kvalitetsutveckla arbetet mot 

våld i nära relationer 

Dnr 1.5.2-339/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1.  Socialnämnden godkänner fördelning av statsbidrag för att 

kvalitetsutveckla arbetet mot våld i nära relationer enligt 

följande: 

 
Stadsdelsnämnd Summa 

Rinkeby-Kista 291 439 

Spånga-Tensta 168 462 

Hässelby-Vällingby 203 839 

Bromma 67 385 

Kungsholmen 32 008 

Norrmalm 28 639 

Östermalm 35 377 

Södermalm 90 970 

Enskede-Årsta-Vantör 222 370 

Skarpnäck 96 023 

Farsta 154 985 

Älvsjö 33 692 

Hägersten-Liljeholmen 97 708 

Skärholmen 161 724 

Socialförvaltningen 84 231 

Summa total, kr 1 768 852 

2. Socialnämnden beslutar att medlen ska användas enligt 

förvaltningens redovisning i tjänsteutlåtandet 

 

 

Ärendet  

Regeringen beslutade för år 2019 att ge kommuner och landsting 

möjligheten att rekvirera medel för att utveckla arbetet mot våld i 

nära relationer. Enligt beslut från socialnämndens sammanträde i 

mars 2019 fördelas 2 948 087 kr till stadsdelsförvaltningarna och 

socialförvaltningen. Socialstyrelsen har nu fått i uppdrag av 

regeringen att fördela mer utvecklingsmedel till kommunerna och 

landstingen. Kommunerna får i och med detta dela på ytterligare 30 

miljoner för arbetet inom området. Stockholms stad kan i och med 

den förstärka satsningen rekvirera 1 768 852 kronor. Förvaltningen 

föreslår att även dessa medel fördelas på stadsdelsnämnderna samt 

socialnämnden, för användning under perioden 1 januari-31 

december 2019 och i enlighet med föreslagna utvecklingsområden. 
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Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 juni 2019.    

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut 

 

Särskilt uttalande 

 Ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Vi välkomnar att Stockholm får rekvirera statliga bidrag för arbetet 

att motverka Våld i nära relationer men när tillskottet till 

stadsdelarna blir små blir deras möjlighet att utveckla befintligt 

arbete i enlighet med bidragens intentioner begränsade. Risken är 

stor att effekterna som önskas uteblir.”  
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§15 

Tilldelningsbeslut avseende Trygghetsmätningen 2020 

Dnr 2.11.4-315/2019 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut avseende Trygghetsmätning 2020, samt 

ingå avtal med vald utförare 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

  

 

Ärendet 

Stockholms stad ska genom socialförvaltningen genomföra en 

förnyad konkurrensutsättning av ramavtal vid upphandling av 

”Undersökningstjänster – Kvalitativa och övriga kvantitativa 

undersökningstjänster – B”. Syftet är att upphandla en leverantör 

som kan genomföra ”Trygghetsmätningen 2020”. Förvaltningen 

föreslår att Socialnämnden beslutar att i upphandling avseende 

Trygghetsmätning 2020, ge förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens vägnar fatta tilldelningsbeslut, samt teckna avtal med 

vald utförare. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 28 juni 2019.   

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16 

PEER support Stockholms stads socialpsykiatri – utvärdering 

år två och inriktning för arbetet 2020 

Dnr 1.5.1-646/2018 

   

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens utvärdering av 

PEER support, år två 

2. Socialnämnden godkänner förvaltningens inriktningsförslag 

för år 2020 

3. Socialnämnden lämnar utvärderingen till 

stadsdelsnämnderna för kännedom 

  

 

Ärendet 

Socialförvaltningen har under de senaste tre åren samarbetat med 

Nationell Samverkan för Psykisk Hälsa (NSPH) i Stockholms län 

och stadsdelsnämnderna kring införandet av PEER support. PEER 

support innebär att personer med egen erfarenhet av psykisk ohälsa 

blir professionellt verksamma inom vård och omsorg för att stötta 

brukare i deras återhämtning från psykisk ohälsa.  

Utvärderingen har tagits fram av socialförvaltningen och är en 

mätning av år två i projektet. I utvärderingsdesignen ingår att göra 

tre mätningar. NSPH ansvarade för utvärdering av första året.  

Socialförvaltningen har i årets budget i uppdrag att tillsammans 

med stadsdelsnämnderna att fortsätta utveckling av arbetet med 

PEER Support inom socialpsykiatrin. Med utgångpunkt i resultat 

från bifogad utvärdering och budgetuppdraget föreslås en inriktning 

för arbetet 2020 där fokus bör vara ökad långsiktighet och 

framförhållning och att ansvarsfördelning och arbetsgivaransvar 

klargörs och ses över.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 27 juni 2019   

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.    

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson m.fl. (V), ledamoten  

Karin Gustafsson m.fl.(S)   

”PEER Support är en för Sverige ny arbetsmodell riktat mot 

personer med psykisk ohälsa. Modellen innebär att personer med 

egen erfarenhet av psykisk ohälsa anställs inom omsorgen för att 
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bidra till brukarnas återhämtningsprocess. Modellen är använd runt 

om i världen med bra resultat och något Socialstyrelsen utpekat som 

utvecklingsområde.  

PEER Support infördes i staden förra mandatperioden under den 

rödgrönrosa majoritetens styre och har fungerat bra vilket också 

redovisas i ärendet. Utvärderingen visar att modellen bidragit till 

nya perspektiv till verksamheten och är ett viktigt komplement. 

Modellen har i Stockholm genomförts med hjälp av NSPH som är 

arbetsgivare åt de som är PEER supporters.  

För att ta nästa steg framåt i utvecklingen av en modern 

socialpsykiatri i staden bör PEER Support implementeras inom 

ordinarie verksamhet och på sikt bör det övervägas om de ska 

anställas direkt av staden för att skapa en mer jämlik situation på 

arbetsplatserna.  

Vi anser att modellen ska implementeras och pengar tillsättas för 

detta ändamål i kommande budget för staden. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V), (S). 

 



Socialnämnden 
 Protokoll 
 2019-08-20  

 

 

§ 17 

Årsrapport för personligt ombud 2018 

Dnr 3.1.1-249/2019 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens årsrapport för 

personligt ombud 2018. 

2. Årsrapporten överlämnas till stadsdelsnämnderna för 

kännedom 

  

Ärendet 

I kommunfullmäktiges budget för 2017 och 2018 lyfts personligt 

ombud fram som en viktig verksamhet inom ramen för 

stadsdelsnämndernas arbete. Bland annat konstateras att Tjänsten 

personliga ombud är under högt tryck och behovet behöver följas 

noga. I stadens budget för 2019 framgår att: Tillgången till 

stödinsatsen personligt ombud, genom vilken målgruppen får stöd i 

kontakter med myndigheter och hjälp att formulera eventuella 

behov av vård, stöd och service, ska säkerställas. 

Personligt ombud riktar sig till personer med långvariga och 

omfattande psykiska funktionsnedsättningar som har behov av 

särskilt stöd för att kunna ta tillvara sina rättigheter i samhället. I 

syfte att tillvarata personligt ombuds kunskaper om systemfel och 

samverkansproblem har en stadsövergripande årsrapport 

sammanställts om verksamheten. Socialförvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner årsrapport för personligt ombud 2018 och att 

rapporten lämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 10 juni 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag   
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§ 18 

Våld i nära relationer 

Socialinspektörernas kvalitetsgranskning  

Dnr 3.1.1.-213/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner socialinspektörernas rapport 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till samtliga 

stadsdelsnämnder 

 

Ärendet 

Granskningen avser handläggningen av våldsutsattas ärenden och 

omfattar Bromma samt Enskede-Årsta-Vantörs stadsdels- 

förvaltningar. Sammanlagt granskades totalt 60 

förhandsbedömningar och utredningsärenden. Granskningen visade 

bland annat att brukaren genomgående snabbt fick insatser som 

svarade mot behoven av skydd, utifrån vad som framkom i 

utredningarna. Riskbedömningar gjordes och följdes upp löpande i 

majoriteten av ärendena. Vidare visade granskningen att 

utredningarnas innehåll följde Socialstyrelsens handbok om vad 

som ska belysas vad gäller våldet och behovet av insatser på kort 

sikt. Behovet av stöd på längre sikt belystes dock inte alltid lika 

tydligt vilket är ett utvecklingsområde, detsamma gäller för samsyn 

och samverkan med barn- och ungdomsenheterna genom hela 

ärendeprocessen. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

socialinspektörernas kvalitetsgranskning av ärenden som berör våld 

i nära relationer. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 6 augusti 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Socialinspektörerna har granskat ärenden gällande våld i nära 

relation i två stadsdelar. Granskningen visar på styrkor och 

utvecklingsområden hos respektive enheter.  

 

Den rödgrönrosa majoriteten hade höga ambitioner i arbetet mot 

våld i nära relation, dels genom budgetsatsningar och genom 
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öppnandet av fler relationsvåldscentrum i staden. Våld är mer 

uppmärksammat i dagens socialtjänst än det varit tidigare även om 

det nu behöver spridas utanför de mer specificerade 

relationsvåldsteamen som finns på stadsdelarna. För att nå särskilt 

utsatta grupper t.ex. äldre, kvinnor med funktionsnedsättning, 

missbruk eller psykisk ohälsa behöver sannolikt mer utbildning om 

våld göras för personal och andra som möter dessa grupper. Fler 

behöver screenas mot våld och uppsökande arbete bedrivas.  

 

Beslut om stöd och hjälp till personer som utsätts för våld i en nära 

relation måste vara långsiktigt. Beslut om placeringar i skyddat 

boende är allt för ofta kortsiktiga eller avbryts abrupt. Det försvårar 

långsiktig planering och samverkan med bland annat kvinnojourer.  

 

Det är viktigt att utveckla arbetet med barnperspektivet. Samverkan 

med BoU behöver utvecklas. Det är beklagligt att inte alla barn är 

aktualiserade hos BoU trots ny lagstiftning på området. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 19 

Uppföljning IOP för utsatta EU-medborgare 

Uppföljning av verksamheten under perioden 2018-11-01 till och 

med 2019-04-30 

Dnr 2.11.6-96/2017 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner redovisning av IOP-samarbetet 

 

 

 

Ärendet   

Socialnämnden samarbetar med frivilliga organisationer för att ge 

stöd till EU- och tredjelandsmedborgare som vistas tillfälligt i 

staden och som befinner sig i en utsatt situation. Stödet ges i form 

av härbärge nattetid och dagverksamheter. Uppföljning av 

partnerskapet sker i en gemensam verksamhetsrapport som 

upprättas två gånger per år. Ärendet avser verksamhet som bedrivits 

under perioden 2018-11-01 till och med 2019-04-30. 

Nattverksamheten har bedrivits vid tre härbärgen och genomfört 

sammanlagt 18 128 övernattningar, varav ca 37 % avser kvinnor. 

Dagverksamhet har bedrivits vid fem olika verksamheter som 

sammanlagt tagit emot 37 846 besök, varav ca 12 % är kvinnor. 

Besökarna till såväl dag- som nattverksamheterna kommer 

huvudsakligen från Rumänien och Polen. Jämfört med perioden 

2017-11-01 till och med 2018-04-30 har antalet övernattningar ökat 

med ca 3 % och antalet besök till dagverksamheterna ökat med ca 

0,5 %. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner uppföljning 

av IOP för utsatta medborgare. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 26 juli 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

”Socialförvaltningen i Stockholms stad inledde i maj 2017, efter 

beslut av det dåvarande rödgrönrosa styret, ett samarbete med en 

rad organisationer genom ett Ideburet Offentligt Partnerskap (IOP). 

Samarbetet syftar till att stödja utsatta EU- medborgare som vistas i 

Stockholm genom basbehov, viss rådgivning samt att utveckla och 

samverka kring kunskapsinhämtning mellan medverkande parter. 

Parterna består av: Convictus, Filadelfiakyrkan, Frälsningsarmén, 
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Ny Gemenskap, Stockholms Stad (EU-teamet och Socialjouren) och 

Stockholms Stadsmission. 

 

I detta ärende redogörs för beläggningsgrad, jämställdhets och 

barnperspektiv bland annat. Det framkommer att kvinnor nyttjar 

verksamheten i betydligt lägre grad än män. Detta trots att man 

inrättat särskilda kvinnoplatser samt att man riktat särskild 

verksamhet gentemot kvinnor. Vi anser att det är bra att man arbetar 

med ett tydligt jämställdhetsperspektiv för att synliggöra kvinnors 

särskilt utsatta position och särskilda behov och att rapporten 

uppmärksammar vikten av likvärdig tillgång till hjälp och stöd för 

män respektive kvinnor. Vi anser att man bör fortsätta rikta 

särskilda insatser, både stödjande och uppsökande särskilt mot 

kvinnor för att kunna möta behovet. Det är samtidigt med oro vi ser 

att rapporten beskriver att behovet för övernattning sannolikt är 

betydligt högre än det som idag erbjuds inom ramen för IOP och att 

detta sannolikt leder till att en del av målgruppen väljer att lösa 

övernattningen på andra sätt utomhus. 

 

Därför anser Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ att mer 

behöver göras för att säkerställa att utsatta EU medborgare inte 

behöver sova på Stockholms gator. Vi ser ett stort behov av mer 

långsiktiga boendelösningar såsom uppställningsplatser vilket gjorts 

i andra kommuner i Sverige som troligen skulle bidra till mer stabilt 

boende samt bli mer kostnadseffektivt för staden. Sammantaget ser 

vi mycket positivt på att Stockholms stad arbetar tillsammans med 

civilsamhället för att stödja utsatta EU- medborgare, men anser att 

mer bör göras för att förbättra situationen för kvinnor och barn samt 

ge ökade möjligheter till långsiktigt boende.” 

 

Särskilt uttalande 

Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) 

”Det är anmärkningsvärt att Stockholms stad under ledning av 

Moderaterna lägger 22,7 miljoner av invånarnas skattemedel på vad 

som på årsbasis motsvarar 36 000 övernattningar och 75 000 besök 

i dagverksamheter för individer ej mantalsskrivna i Stockholm. 

 

Stockholms skattebetalare ska givetvis inte betala övernattningar för 

medborgare hemmahörande i andra länder och att 

Sverigedemokraterna som ensamt parti i Stockholm motsätter sig 

detta slöseri med skattemedel är signifikant för den avsaknad av 

ledarskap som återfinns i vår stad” 
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V). 
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§ 20 

Fyllnadsval till Funktionshinderrådet  

Dnr 1.2.1-588/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1.  Nämnden godkänner inval av Gunilla Jarehult till det 

gemensamma funktionshinderrådet för återstående tid av 

mandatperioden. 

2. Beslutet översänds till Äldrenämnden och 

Överförmyndarnämnden för kännedom 

 

  

  

Ärendet  

HSO Stockholms stad har översänt förslag till fyllnadsnominering 

till den vakanta platsen i nämndernas gemensamma råd för perioden 

2019-2022. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner inval av 

Gunilla Jarehult enligt förslag från HSO. 

  

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 4 juli 2019. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag 
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§ 21 

Anmälningsärenden 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna. 

 

A. Beslut fattade av tjänsteman enligt delegation 

B. Inkomna handlingar till nämnden 

C. Förvaltningsgruppens protokoll 2019-08-14 

D. Protokoll från Funktionshinderrådets sammanträde  

den 15 augusti 

E. Protokoll från Organisations- och föreningsutskottets 

sammanträde 2019-06-18 

F. Beslut från IVO 2019-06-19 gällande tillsyn av städboende 

för unga vid Citylägenheterna stödboende, IVO avslutar 

ärendet Dnr 1.6.1-345/2019 

G. Konsekvensutredning – förslag till ändring i bilagan till 

Socialstyrelsens föreskrifter (HSLF-FS 201) 

Dnr 1.7.1-311/2019 (kontorsyttrande på grund av kort 

remisstid 

H. Beslut 2019-07-10 Justitiekanslern JK, Klagomål mot 

Socialförvaltningen i Stockholms stad med anledning av ett 

ärende om utlämnande av allmän handling  

Dnr 1.6.1-166/2019 
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§ 22 

Övriga frågor   

 

Inga frågor för dagen 
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§ 23 

Anmälan av individutskottets protokoll 2019-07-05 

 

Socialnämndens beslut  

Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
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Vid protokollet  

 

 

Inga-Karin Mellberg 

Nämndsekreterare 


